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Încheiat azi 9.03.2023 cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului Local al comunei 

Băiuţ. La şedinţă mai participă şi dna primar Maciuc Viorica, dna viceprimar Pintea Cecilia, dl 

Trufan vicepreședinte al CJ Maramureș, dna contabil Rozenbaum Meda invitați. 

În urma apelului nominal făcut de d-l secretar Pop Aurelian rezultă că sunt prezenți 

toți consilierii. 

Se trece la alegerea preşedintelui de şedinţă. Se constată că, luându-se în ordine 

alfabetică, urmează ca preşedinte de şedinţă pentru luna martie d-l consilier Tudovan Florin. 

D-l preşedinte de şedinţă prezintă şi supune la vot următorul proiect de ordine de zi: 

1. Proiect de hotărâre privind numirea d-lui consilier Demeter Petru Pavel în comisia de 

specialitate din cadrul Consiliului Local Băiuț; 

2. Proiect de hotărâre privind stabilirea normativului de cheltuieli cu combustibilii pentru 

autovehiculul Suzuki primit ca donație; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea instrumentării proiectului Dotarea cu mobilier, 

materiale didactice și echipamente digitale a Şcolii   Gimnaziale ” Regina Elisabeta 

Băiuț” 

4. Proiect de hotărâre privind transmiterea în proprietate către Parohia Romano-catolică 

Băiuț a unui teren asupra căruia există dreptul de folosință 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea participării  Comunei Băiuț ca membru fondator 

la înființarea „ASOCIAȚIEI DE DEZVOLTARE INTERCOMUNITARĂ ȚIBLEȘ - 

VĂRATEC” și  a Statutului acestei Asociații; 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui acord de cooperare cu Filiala 

Județeană Maramureș a Asociației Comunelor din România privind desfășurarea de 

activități de gospodărire a comunei ( muncitor ) 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuție pe trimestrul IV al anului 

2022; 

8. Depunerea rapoartelor de activitate pe anul 2022 ale primarului, viceprimarului și 

consilierilor locali; 

9. Diverse; 

Dna primar propune completarea ordinii de zi cu un proiect de hotărâre privind 

rectificarea bugetului local al comunei Băiuț cu suma de 10.000 de lei necesară consultanței 

pentru proiectul de modernizare a iluminatului public. Ordinea de zi modificată este aprobată 

cu unanimitate de voturi. 

Se dă citire procesului verbal al şedinţei anterioare proces verbal care este aprobat cu 

unanimitate de voturi. 

Se trece la primul punct de pe ordinea de zi. Dl Demeter Petru Pavel depune jurământul 

prevăzut de Codul administrativ. 



A fost propusă repartizarea ca membru în comisia în care a activat și dl Buda Liviu. 

Cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se trece la punctul 5 – proiectul de hotărâre privind aprobarea participării  Comunei 

Băiuț ca membru fondator la înființarea „ASOCIAȚIEI DE DEZVOLTARE 

INTERCOMUNITARĂ ȚIBLEȘ - VĂRATEC” și  a Statutului acestei Asociații. 

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre.  

Se dă cuvântul d-lui vicepreședinte Trufan care spune că acesta este primul pas, vor 

putea fi implementate și alte proiecte, după înființare va trebui îngrădit, este o lucrare mai mare, 

vor fi construite un foișor, un observator etc. se va angaja un îngrijitor, va fi necesară o 

promovare adecvată a proiectului, va trebui un medic veterinar, nu se știe încă dacă va fi cu 

normă întreagă sau parțială. Ideea a plecat de la zimbrul de pe stema județului care nu mai există 

în Maramureș și ar vrea să-l reintroducă. Acesta a dispărut  din fauna județului încă din anul 

1780. 

Prin Romsilva s-a reușit să se facă în Bistrița cel mai mare parc rezervație din țară. A 

căutat un UAT pentru un parteneriat și primul a fost contactat Băiuțul. 

Dna consilier Chifor spune că este foarte important să fie angajați din Băiuț iar dl 

vicepreședinte Trufan spune că așa este doar că proiectul nu se face pentru a se constitui locuri 

de muncă ci va trebui să se autofinanțeze.. 

Dl consilier local Nicorovici spune că există în acea parte a pășunii o fundație veche 

care poate că ar putea fi folosită iar dl vicepreședinte Trufan spune că se va putea pune 

hrănitoarea pe acea fundație, clădirea administrativă se va face la marginea drumului. Există o 

mică suprapunere cu terenurile Romsilva care va trebui rezolvată. Durează mai multe 

rezolvarea actelor decât lucrările în sine. 

Dl consilier local Hollo întreabă ce știe de drumul către Cavnic iar dl vicepreședinte 

Trufan spune că este scos la licitație dar să vedem cine îl va face. Sunt multe proiecte și nu prea 

sunt constructori. 

Dna primar spune că ar fi bine dacă ar putea fi reabilitată și porțiunea din centru până 

la capătul satului iar dl Trufan spune că nu este prinsă în proiect. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. Dl consilier 

local Demeter a fost ieșit din sală și nu a votat. 

Se trece la proiectul de hotărâre privind stabilirea normativului de cheltuieli cu 

combustibilii pentru autovehiculul Suzuki primit ca donație. 

Dl secretar prezintă proiectul de hotărâre și cota de combustibil propusă. 

Dl consilier local Hollo întreabă dacă nu este pe Salvamont autoturismul Suzuki iar 

dna primar spune că a fost primită pe primărie. 

Se trece la vot și cu unanimitate de voturi este aprobată această hotărâre. 

Se continuă cu proiectul de hotărâre privind transmiterea în proprietate către Parohia 

Romano-Catolică Băiuț a unui teren asupra căruia există dreptul de folosință. 

Dl secretar prezintă acest proiect de hotărâre și pentru ce este necesar. 

Dl președinte de ședință spune că s-au auzit vorbe cum că nu am fi de acord cu 

construirea capelei. Nu este așa, toți suntem de acord cu aceasta. 

Se continuă cu proiectul de hotărâre privind aprobarea încheierii unui acord de 

cooperare cu Filiala Județeană Maramureș a Asociației Comunelor din România privind 

desfășurarea de activități de gospodărire a comunei ( muncitor ). 

Dna primar prezintă acest proiect de hotărâre și referatul de necesitate privind numărul 

de oameni de care este nevoie. O parte din oameni sunt în concediu, unul este la bazinul de apă. 

La ajutor social avem 3 persoane care lucrează câte 20 de ore pe lună. Așa se acoperă postul 

rămas după plecarea în pensie a d-lui Loi Nicolae. Dacă se îmbolnăvește cineva nu mai avem 

oameni. Îl propune pe dl Rozenbaum Petru pe perioada până se întoarce dl Podină Tiberiu.  



Dl președinte de ședință spune că îl cunoaște, a lucrat cu el, îl recomandă, nu consumă 

nici alcool. 

Dl consilier local Butuza spune că e nevoie de muncitori, când era viceprimar dl Hollo 

el descărca și sacii cu clor. 

Dl consilier local Hollo spune că la bazin există un post liber, de ce nu se scoate la 

concurs să se ocupe iar dna primar spune că poate peste câțiva ani vom termina proiectul de apă 

și canal și va trebui să fie disponibilizați. 

Se trece la vot și cu o abținere – dl consilier local Demeter și 10 voturi pentru este 

adoptată această hotărâre. 

Se trece la discutarea contului de execuție bugetară pe trimestrul IV al anului 2022. 

Dna consilier local Chifor întreabă cine a făcut deszăpăzirea pentru că sumele sunt 

mari și nu au fost ninsori iarna aceasta. 

Dna contabil Rozenbaum spune că a lucrat firma Popas dar acum e vorba de iarna 

anului trecut nu de iarna 2022-2023. 

Dna consilier local Chifor spune că pe ulița ei nu s-a lucrat, s-au dat banii degeaba iar 

dna viceprimar spune că d-na consilier Chifor a spus că e în regulă. 

Dna consilier local Chifor spune că are poze cu apa care curge pe mijlocul drumului. 

Dna viceprimar spune că este o țeavă de la colțul casei lui Cerasela până în șanț și e 

înfundată. 

Dl consilier local Prohaska spune că și lângă el este un pârâu care vine din pădure și 

dacă plouă torențial aduce tot felul de resturi și se înfundă țeava. 

Dl consilier local Hollo spune că ar trebui făcute grătare la 5-10 m de conductă și nu 

s-ar mai înfunda țevile. 

Dl consilier local Pop T întreabă ce este amenajarea stadionului Tocila iar dna contabil 

spune că este o lucrare făcută după aprobarea sumelor în consiliu. Lucrarea a fost supravegheată 

de dna viceprimar. 

Se poartă discuții pe această temă. 

Se trece la vot și cu 9 voturi pentru și 2 abțineri este aprobată această hotărâre. 

 Dna consilier local Chifor întreabă ce se întâmplă cu ușile metalice de la clădirea din 

Strîmbu iar dna primar spune că sunt ale noastre, le vom da jos și vom face o remiză de pompieri 

a noastră. 

Se trece la prezentarea proiectului de hotărâre privind aprobarea depunerii proiectului 

“ Dotarea cu mobilier, materiale didactice și echipamente digitale a Şcolii   Gimnaziale ” 

Regina Elisabeta Băiuț ”. 

Dl secretar spune că se poate depune acum un proiect pentru dotarea școlii cu orice 

mobilier sau echipamente digitale ar fi necesare iar Școala gimnazială Regina Elisabeta a 

pregătit necesarul de mobilier și dotări. 

Se trec ela vot și cu unanimitate este aprobată această hotărâre. 

Se trece la discutarea proiectului de hotărâre privind rectificarea bugetului local. 

Pentru depunerea proiectului de modernizare a iluminatului public din comună este necesară 

alocarea sumei de 10.000 de lei. 

Dna primar spune că există și o propunere pentru înființarea unui parc fotovoltaic 

pentru acoperirea în întregime a nevoilor primăriei. 

Se trece la vot și cu unanimitate este aprobată această hotărâre. 

Se trece la ultimul punct – diverse. 

Dl consilier local Nicorovici spune că este un lemn înclinat peste podul către rotunda, 

în centru, lângă punctul sanitar și ar trebui tăiat. Cere să se facă 2 suporți la monumentul din 

Strîmbu. 

Dna primar spune că acesta sunt lucruri mărunte. 



Dl consilier local Demeter spune că toți stâlpii de curent sunt înclinați iar dna primar 

spune că trebuie să se strângă  semnături de la oameni pentru a face o sesizare la Electrica. 

Dl consilier local Pop T spune că dl ponde a depus o cerere pentru închirierea unui 

teren în spatele blocului. 

Dl secretar spune că i s-a zis că a fost depusă în octombrie dar nu a găsit-o, a adus 

cererea dl Nica, va trebui să se meargă la fața locului să se verifice. 

Dna consilier local Chifor spune că știe zona, este o problemă acolo pentru că locul pe 

care îl cere dl Ponde închide intrarea către un teren al d-nei Chifor Iuliana. 

Dl consilier local Pop T întreabă de ce se iau 20 de lei/an taxă de salubritate pentru 

construcțiile unde nu stă nimeni pentru că poate că proprietarii sunt decedați. 

Nemaifiind alte probleme pe ordinea de zi se declară şedinţa închisă. 

 

 

 

 

 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ     SECRETAR GENERAL 

     TUDOVAN FLORIN           POP AURELIAN 


